
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 1. marts 2019 14:13 

Til: XXXXXXXXXXXXXXX 

Cc: Lene Andreasen <leandr@kk.dk> 

Emne: VS: Forslag til nyt skoledistrikt i Ørestad 

 

  

Kære skolebestyrelser på Ørestad Skole og Kalvebod Fælled Skole 

  

Først og fremmest mange tak for jeres e-mail fra den 13. februar 2019 vedrørende skolekapaciteten i 

Ørestad. Jeg sætter stor pris på, at I som skolebestyrelser bidrager aktivt og konstruktivt til at løse den 

positive udfordring, at så mange børn og forældre tilvælger folkeskolerne i Ørestaden.  

  

Vi skal i Børne- og Ungdomsudvalget drøfte mulige distriktsændringer til skoleåret 2020/2021 den 24. april, 

og her kommer Ørestad også til at være en del af drøftelserne.  

  

Siden Børne- og Ungdomsudvalget behandlede skolestruktur den 2. februar 2018, hvor det blev besluttet at 

etablere skolen på Hannemanns Allé som en selvstændig 4 sporet skole, har det været klart, at der kommer 

til at mangle et spor i Ørestad. Derfor skal der naturligvis findes en løsning, og jeres input er derfor meget 

velkomne. 

  

Jeg vil derfor også gerne invitere jer til et møde hurtigst muligt og drøfte jeres forslag, som jeg allerede nu 

kort vil kommentere på nedenfor: 

  

1. Etablering af pavilloner ved Ørestad Skole og tilbageflytning af klasser på Kalvebod 
Fælled Skole 
Der ses på behovet i Ørestad som en helhed. Det vil sige presset på Ørestad Skole, den ledige 
plads på Kalvebod Fælled Skole, og behovet for at starte den nye skole på Hannemanns Allé 
op. Uanset hvad skal der findes en løsning til skolestart 2020, hvor det kan blive problematisk 
at rumme både Kalvebod Fælleds egne elever, elever fra Ørestad Skole, og elever til den nye 
skole, i Kalvebod Fælled Skoles lokaler. Her er etablering af pavilloner med i overvejelserne, 
men da det er relativt dyr løsning, skal vi først sikre os, at vi udnytter den samlede nuværende 
kapacitet bedst muligt. 

  

2. Skoleindskrivning til den tredje skole i Ørestad etableres i 2019 med virkning fra 
skoleåret 2020/2021 
Som en del af den kommende distriktssag, der behandles i Børne- og Ungdomsudvalget den 
24. april og igen i august, bliver der foreslået et distrikt til den nye skole på Hannemanns Allé 
til skoleindskrivningen 2020. Forvaltningen arbejder på at finde en god løsning på tidlig 
opstart for eleverne på den nye skole, da det af pladshensyn kan vise sig vanskeligt at lave 
tidlig opstart på Kalvebod Fælled Skole. Forslaget til skolens distrikt bliver som altid sendt i 
høring, så her får I også mulighed for at kommentere på forslaget til distriktsløsningen i 
Ørestad. 
  

3. Etablering af et fælles skoledistrikt for hele Ørestad, der kan sikre et fleksibelt elevoptag 
Der kan være gode argumenter for at lave et fælles skoledistrikt for et område som Ørestad. 
Der er dog visse lovkrav, der gør, at der ville være tale om en større ændring af skolestrukturen 
i Ørestad, som BUU som nævnt godkendte i starten af 2018. Et fælles skoledistrikt for Ørestad 
ville kræve, at der administrativt kun er en skole – fordelt på tre matrikler. Det skyldes, at 
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forældre har et retskrav på, at deres børn hører til én bestemt skole. I et sådant scenarie vil der 
derfor også kun være én skolebestyrelse og typisk én skoleleder for de tre skoler. 

  

I skal endnu en gang have mange tak for jeres henvendelse og konstruktive løsningsforslag. 

  

Jeg ser frem til at mødes med jer.  

  

Med venlig hilsen 

  

Jesper Christensen 

  

  

Fra: Thomas Olsen XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX  

Sendt: 13. februar 2019 09:26 

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; 

Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) 

<Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; 

Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) 

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk> 

Emne: Forslag til nyt skoledistrikt i Ørestad 

  

Kære medlemmer af BUU 

  

Som opfølgning på den løbende debat om manglende kapacitet, øget fleksibilitet, og endnu en skole i 

Ørestad har vi i de to skolebestyrelser på Kalvebod Fælled Skole og Ørestad Skole lavet et oplæg til nyt 

skoledistrikt. 

  

Vi foreslår at de 3 skole distrikter i Ørestad samles i eet, fælles distrikt fra skoleåret 20/21 samtidig med at 

den tredje skole i Ørestad etableres. 

  

Vi har begrundet i det vedhæftede brev. 

  

Vi ser frem til dialog om forslaget, som allerede er drøftet med forvaltningen og skolernes ledelse. 

  

Mvh 

Louise Sejner 

Thomas Olsen 

Skolebestyrelserne på Ørestad Skole og Kalvebod Fælled Skole 
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